
ПОЛТАВСЬКА ОБЛАСНА РАДА
восьмого скликання

ПРОТОКОЛ
засідання постійної комісії з питань 

екології та раціонального природокористування

28 травня 2024 року м. Полтава № 22

Головуючий: Корф Євген Анатолійович – голова постійної комісії обласної 
ради з питань екології та раціонального природокористування.

Присутні члени постійної комісії: Мазур Сергій Володимирович – заступник 
голови постійної комісії (у режимі відеоконференції); Аранчій Яніна Сергіївна 
– секретар постійної комісії (у режимі відеоконференції); Бабенко Олена 
Миколаївна, Бовдир Олексій Васильович (у режимі відеоконференції), Жук 
Сергій Миколайович (у режимі відеоконференції), Корецький Микола 
Борисович (у режимі відеоконференції), Кравченко Дмитро Васильович (у 
режимі відеоконференції), Сухань Олександр Якович (у режимі 
відеоконференції) – члени постійної комісії. 

Відсутні члени постійної комісії: Мінязев Вячеслав Данилович – перший 
заступник голови постійної комісії, Коваленко Геннадій Борисович, Москалик 
Іван Володимирович, Прокопчик Валерія Юріївна– члени постійної комісії.

Склад постійної комісії – 13 осіб. Присутні – 9 осіб. Засідання є правомочним.

Засідання постійної комісії обласної ради з питань екології та раціонального 
природокористування відбулося із застосуванням режиму відеоконференції.

Запрошені та присутні:

Бєлоножко
Олег Вячеславович

заступник голови Полтавської обласної ради

Бугло
Дмитро Олексійович

завідувач сектору мисливського господарства, 
полювання та рекреації Північно-Східного 
міжрегіонального управління лісового та 
мисливського господарства

Левакіна
Оксана Віталіївна

заступник керуючого справами – начальник 
відділу організаційного забезпечення діяльності 
ради виконавчого апарату обласної ради
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Лемешко
Олександр Миколайович

перший заступник голови Полтавської обласної 
ради

Метельська
Лариса Євгенівна

начальник відділу юридичного забезпечення 
виконавчого апарату обласної ради

Олейніков
Сергій Олексійович

директор Департаменту екології та природних 
ресурсів Полтавської обласної військової 
адміністрації

Соколовська
Світлана Сергіївна

заступник начальника Регіонального офісу водних 
ресурсів у Полтавській області

Руроєва
Лілія Олександрівна

заступник голови Полтавської обласної ради

Таранова
Тетяна Анатоліївна

начальник відділу з питань земельних відносин та 
надрокористування виконавчого апарату обласної 
ради

Фролов
Сергій Олександрович

директор Департаменту агропромислового 
розвитку Полтавської обласної військової 
адміністрації

Представники засобів масової інформації

Корф Є.А., голова постійної комісії, повідомив, що згідно зі змінами до 
Закону України «Про місцеве самоврядування в Україні», які набрали чинність 
15.05.2024, в протоколі засідання постійної комісії зазначатимуться результати 
поіменного голосування.

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив присутніх з порядком 
денним засідання постійної комісії.

Порядок денний:

1. Про проєкт рішення обласної ради «Про затвердження Програми 
розвитку рибного господарства Полтавської області на 2024 – 2028 роки».

2. Про стан гідротехнічних споруд на водних об’єктах Полтавської області.
3. Про розчистку та екологічне поліпшення стану річок в межах 

Полтавської області.
4. Про стан ведення мисливських господарств (підприємств) області усіх 

форм власності в 2023 році.
5. Різне.
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Корф Є.А., голова постійної комісії, поставив на голосування 

запропонований порядок денний засідання постійної комісії.

ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0.

Аранчій Я.С. відсутня Кравченко Д.В. за
Бабенко О.М. за Мазур С.В. за
Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. відсутній
Жук С.М. за Москалик І.В. відсутній
Коваленко Г.Б. відсутній Прокопчик В.Ю. відсутня
Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за
Корф Є.А. за

ВИРІШИЛИ: прийняти порядок денний засідання постійної комісії.

Корф Є.А., голова постійної комісії, запропонував затвердити регламент 
роботи постійної комісії:

 для виступів – до 5 хв.;
 для пропозицій – до 3 хв.;
 в обговоренні питань порядку денного в першу чергу слово надається 

членам постійної комісії.

ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0.

Аранчій Я.С. відсутня Кравченко Д.В. за
Бабенко О.М. за Мазур С.В. за
Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. відсутній
Жук С.М. за Москалик І.В. відсутній
Коваленко Г.Б. відсутній Прокопчик В.Ю. відсутня
Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за
Корф Є.А. за

ВИРІШИЛИ: затвердити регламент роботи постійної комісії.

Перед початком розгляду питань порядку денного Корф Є.А., голова 
постійної комісії, повідомив, що відповідно до рекомендацій з питань 
запобігання та врегулювання конфлікту інтересів у Полтавській обласній раді, у 
разі наявності у присутніх на засіданні постійної комісії депутатів обласної 
ради конфлікту інтересів при розгляді питань порядку денного, вони мають 
врегулювати його шляхом своєчасного самостійного публічного оголошення 
про це під час засідання.

Розгляд питань порядку денного.
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1. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення обласної ради «Про затвердження Програми 
розвитку рибного господарства Полтавської області на 2024 – 2028 роки».

Фролов С.О., директор Департаменту агропромислового розвитку 
Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що проєкт рішення 
«Про затвердження Програми розвитку рибного господарства Полтавської 
області на 2024 ‒ 2028 роки» підготовлено з метою відновлення біологічного 
різноманіття іхтіофауни, як чинника підтримання стабільності водної 
екосистеми та підвищення валової рибопродуктивності водойм області, шляхом 
зариблення Кременчуцького та Кам’янського водосховищ, інших водойм, в 
тому числі річок.

Пояснив, що на реалізацію заходів, передбачених Програмою розвитку 
рибного господарства Полтавської області на 2024 ‒ 2028 роки, за рахунок 
коштів обласного бюджету передбачається фінансування на суму
4 млн грн.

Акцентував увагу на тому, що прийняте рішення сприятиме:
 зарибленню водних об’єктів цінними видами водних біоресурсів;
 утилізації надлишкової органічної речовини і покращенню 

гідрохімічного режиму та санітарного стану водних об'єктів, а також 
запровадженню заходів для боротьби з біологічними перешкодами; 

 санації нерестовищ;
 нарощуванню обсягів вилову високоякісної рибної продукції до

2444 тонни в рік;
 реалізацію рекреаційного потенціалу водних обʼєктів області.
Відповів на запитання присутніх.

ВИСТУПИЛИ: 
Корф Є.А., голова постійної комісії, поцікавився порядком зариблення 

водних об'єктів цінними видами водних біоресурсів.
Лемешко О.М., перший заступник голови Полтавської обласної ради, 

уточнив щодо видів водних біоресурсів.

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 
проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати.

ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1.

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за
Бабенко О.М. за Мазур С.В. за
Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. відсутній
Жук С.М. за Москалик І.В. відсутній
Коваленко Г.Б. відсутній Прокопчик В.Ю. відсутня
Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за
Корф Є.А. за
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ВИРІШИЛИ:

1. Інформацію директора Департаменту агропромислового розвитку 
Полтавської обласної військової адміністрації Фролова С.О. взяти до відома.

2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про затвердження Програми 
розвитку рибного господарства Полтавської області на 2024 – 2028 роки».

2. СЛУХАЛИ: Про стан гідротехнічних споруд на водних об’єктах Полтавської 
області.

Соколовська С.С., заступник начальника Регіонального офісу водних 
ресурсів у Полтавській області, повідомила, що згідно з даними районних 
державних адміністрацій, органів місцевого самоврядування, водогосподарських 
та інших організацій, попередньо проведених інвентаризацій в районах 
області налічується: 65 малих водосховищ, 2966 ставків. Кожне водосховище, 
кожний ставок мають відповідні гідротехнічні споруди – земляні або бетонні 
водопідпірні водоутримуючі греблі, шлюзи-регулятори, шахтні водоскиди, 
водовідвідні труби та канали.

Пояснила, що щорічно, з метою підготовки водогосподарських об’єктів до 
пропуску повені, проводиться обстеження гідротехнічних споруд. По кожній 
гідротехнічній споруді складаються акти обстеження. Після пропуску повені 
проводиться повторний огляд гідроспоруд.

Зазначила, що Регіональним офісом водних ресурсів у Полтавській області 
проводяться заходи по догляду та поточному ремонту гідротехнічних споруд на 
річках, магістральних каналах осушувальних систем та водних об’єктах в 
межах наявного фінансування.

Доповіла, що для упорядкування, утримання i безпечної експлуатації 
безгосподарських гідротехнічних споруд на штучно створених водних об’єктах 
області головою Полтавської обласної державної адміністрації прийнято 
розпорядження від 25.02.2019 № 127 «Про стан гідротехнічних споруд водних 
об’єктів (водосховищ i ставків) на території Полтавської області».

Проінформувала, що згідно з частково проведеною інвентаризацією
2019 року лише близько 14 % гідротехнічних споруд від загальної кількості 
проінвентаризованих водних об’єктів мають балансоутримувача. Близько 80 % 
гідротехнічних споруд перебувають в задовільному стані, 4,5 % – в доброму,
11 % – в аварійному стані та потребують проведення ремонтних робіт.

Звернула увагу на те, що результатом виконання зазначеного 
розпорядження є лише частково проведена інвентаризація, відсутність 
замовлень на виготовлення паспортів гідротехнічних споруд i не взяття на 
баланс органами місцевого самоврядування гідротехнічних споруд водних 
об’єктів.

Фролов С.О., директор Департаменту агропромислового розвитку 
Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що значна частина 
гідротехнічних споруд, розташованих на території Полтавської області, не має 
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власника або власник невідомий, а, отже, відповідно до статті 335 Цивільного 
Кодексу України, відносяться до безхазяйних речей.

Відмітив, що Департамент агропромислового розвитку Полтавської 
обласної військової адміністрації надав роз’яснення територіальним громадам 
про необхідність впорядкування безхазяйного майна в межах територіальних 
громад та про те, як оформити право комунальної власності відповідно до 
чинного законодавства.

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 
проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати.

ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1.

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за
Бабенко О.М. за Мазур С.В. за
Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. відсутній
Жук С.М. за Москалик І.В. відсутній
Коваленко Г.Б. відсутній Прокопчик В.Ю. відсутня
Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за
Корф Є.А. за

ВИРІШИЛИ: інформацію заступника начальника Регіонального офісу водних 
ресурсів у Полтавській області Соколовської С.С. та директора Департаменту 
агропромислового розвитку Полтавської обласної військової адміністрації 
Фролова С.О. взяти до відома.

3. СЛУХАЛИ: Про розчистку та екологічне поліпшення стану річок в межах 
Полтавської області.

Соколовська С.С., заступник начальника Регіонального офісу водних 
ресурсів у Полтавській області, повідомила, що екологічна ситуація на 
водоймах області є критичною, у зв’язку із зменшенням водності річок, що 
зумовлено глобальними кліматичними змінами та впливом господарської 
діяльності людей. Водотоки замулюються, міліють, погіршується якість води. 
Більшість річок i водотоків забруднені хімічними речовинами, які потрапили у 
водойми внаслідок скиду стічних вод промислових підприємств i втратили своє 
природне значення.

Зазначила, що на території Полтавської області нараховується 145 середніх 
і малих річок протяжністю близько 5 тис. км, більша частина яких потребує 
розчистки.

Пояснила, що для покращення стану поверхневих водоймищ необхідно:
 проводити постійний моніторинг стану поверхневих водойм 

Полтавської області;
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 розробляти й впроваджувати заходи щодо захисту та відновлення малих 

річок Полтавської області, з метою збільшення їх пропускної спроможності.
Звернула увагу на те, що кожна річка повинна мати паспорт з описами її 

стану, витоків, основного русла.
Відмітила, що в архіві Регіонального офісу водних ресурсів у Полтавській 

області залишається не реалізованими 16 робочих проєктів по розчистці малих 
річок та 5 робочих проєктів по розчистці середніх річок Полтавщини загальною 
протяжністю близько 190 км.

Розповіла, що за рахунок обласних коштів розроблено та діє два техніко-
економічні обґрунтування по розчистці малих річок (р. Многа та р. Коломак) та 
середньої річки Сула.

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 
Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що регіональною 
програмою охорони довкілля, раціонального використання природних ресурсів 
та забезпечення екологічної безпеки з урахуванням регіональних пріоритетів 
Полтавської області на 2022 – 2027 роки (Довкілля – 2027) на 2024 рік 
передбачено виконання природоохоронних заходів щодо відновлення і 
підтримання сприятливого гідрологічного режиму та санітарного стану річок, а 
також заходів для боротьби з шкідливою дією вод за кошти обласного фонду 
охорони навколишнього природного середовища в сумі 17,5 млн грн, за кошти 
місцевих бюджетів та бюджетів територіальних громад – 5 млн грн, за кошти 
державного бюджету – 38,95 млн грн.

Відповів на запитання присутніх.

ВИСТУПИЛИ: 
Бєлоножко О.В., заступник голови Полтавської обласної ради, поцікавився 

переліком підприємств, які виконують роботи з очищення водойм від мулу і 
донних відкладень із застосуванням земснарядів.

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 
проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати.

ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1.

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за
Бабенко О.М. за Мазур С.В. за
Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. відсутній
Жук С.М. за Москалик І.В. відсутній
Коваленко Г.Б. відсутній Прокопчик В.Ю. відсутня
Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за
Корф Є.А. за

ВИРІШИЛИ: інформацію заступника начальника Регіонального офісу водних 
ресурсів у Полтавській області Соколовської С.С. та директора Департаменту 
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екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації 
Олейнікова С.О. взяти до відома.

4. СЛУХАЛИ: Про стан ведення мисливських господарств (підприємств) 
області усіх форм власності в 2023 році.

Бугло Д.О., завідувач сектору мисливського господарства, полювання та 
рекреації Північно-Східного міжрегіонального управління лісового та 
мисливського господарства, повідомив, що в Полтавській області зареєстровано 
понад 42962 мисливців. В мисливських господарствах області працює 
258 працівників, в тому числі 26 мисливствознавців та 64 штатних єгері. Один 
єгep в середньому обслуговує 12,3 тис. га мисливських угідь.

Нагадав про розпорядження начальника Полтавської обласної військової 
адміністрації від 31.08.2022 № 245 «Про введення в дію рішення Ради оборони 
Полтавської області від 19 серпня 2022 року № 22», яким заборонено на період 
дії воєнного стану проведення полювання на території Полтавської області, 
окрім забезпечення біотехнічних заходів та заходів, спрямованих на 
підтримання стабільного епізоотичного благополуччя в мисливських угіддях.

Зазначив, що згідно з даними річного звіту з мисливського господарства за 
2023 рік, загальні витрати на ведення мисливського господарства в області 
становлять 34 302,7 тис. грн, надходження від ведення мисливського 
господарства становлять 10 876,8 тис. грн.

Відмітив, що на порушників правил полювання складено 9 протоколів, до 
адміністративної відповідальності притягнуто 8 чоловік, до кримінальної – 2, 
накладено штрафів на суму 9 724 грн.

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 
Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, про погодження 
пропускної спроможності мисливських угідь та проєкти лімітів на 
використання диких парнокопитних тварин.

ВИСТУПИЛИ:
Корф Є.А., голова постійної комісії, задав питання щодо роботи 

Кременчуцького госпрозрахункового мисливсько-рибальського підприємства 
Полтавської обласної організації Українського товариства мисливців і рибалок.

Лемешко О.М., перший заступник голови Полтавської обласної ради, 
порушив питання щодо заборони проведення полювання в інших областях 
України та наголосив на великій кількості лисиць на території Полтавської 
області.

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 
проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати.

ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1.
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Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за
Бабенко О.М. за Мазур С.В. за
Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. відсутній
Жук С.М. за Москалик І.В. відсутній
Коваленко Г.Б. відсутній Прокопчик В.Ю. відсутня
Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за
Корф Є.А. за

ВИРІШИЛИ: інформацію завідувача сектору мисливського господарства, 
полювання та рекреації Північно-Східного міжрегіонального управління 
лісового та мисливського господарства Бугла Д.О. та директора Департаменту 
екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації 
Олейнікова С.О. взяти до відома.

5. СЛУХАЛИ: Різне.

Бєлоножко О.В., заступник голови Полтавської обласної ради, порушив 
питання щодо ситуації з каналізаційною мережею товариства з обмеженою 
відповідальністю «Санаторій "Псьол"» в смт Велика Бачка Миргородського 
району Полтавської області. Запропонував звернутися до Департаменту 
екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації з 
проханням вивчити питання щодо екологічного стану р. Псел на території 
товариства з обмеженою відповідальністю «Санаторій "Псьол"».

Голова постійної комісії Євген КОРФ

Секретар постійної комісії Яніна АРАНЧІЙ


